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Vážení  
spoluobčané,

po měsících od voleb máme 
novou vládu a přeji jí, aby se jí 
dařilo to, co si v programovém 
prohlášení předsevzala.  
Přeji jí osvícená rozhodnutí 
a zdravý selský rozum tam,  
kde to je třeba. Také jí přeji, 
aby nemusela vydávat 
omezující opatření a situace 
nás všech se více stabilizovala.

události posledního měsíce či 
spíše dvou nemohou nechat 
úplně klidným asi nikoho 
s rozumným uvažováním. 
Nechci opakovat slova o agresi, 
zvěrstvech, je to prostě 
prasárna. My, běžní občané (sice 
členského státu Nato), toho 
mnoho udělat pro uklidnění 
situace nemůžeme, ale rozhodně 
můžeme udělat něco pro 
pomoc těm, kteří ji aktuálně 
potřebují. slovo uprchlík se 
nejen u nás v čechách (asi si 
nikdy nezvyknu na česko) 
skloňuje řadu let. dostalo 
se mu spíše pejorativního, 
hanlivého významu. Rozumím 
poznámkám a obavám těch, 
kteří o migrantech (označujeme 
je často tímto slovem zejména 
pro odlišení od „skutečných“ 
uprchlíků) hovoří spíše 
s opovržením. ano, důvody 
imigrace u řady z nich nebyly 
obavy z válečného konfliktu či 
genocidy. v těchto týdnech se 
pro nás situace zásadně změnila. 
čelíme vlně přílivu statisíců 
lidí, kteří prchají před násilím, 
kterého se v jejich domovině 
dopouští cizí stát. Je tedy 
logické, že se snaží zachránit 
si život svůj a svých blízkých 
a že hledají útočiště v okolních 
zemích. Pakliže se někdo 
u „imigrační vlny“ mohl obávat 
třeba střetu kultur, hodnot 
a vyznání, jsem přesvědčen, 
že nyní nemusí. Jsou to lidé 
s velmi podobným náboženským 
vyznáním, jsou to lidé, kteří 
vyrůstali v západně kulturní 
společnosti. Mají stejnou úctu 

k životu a hodnotám jako každý 
z nás. Proto vás žádám o pomoc 
pro tyto příchozí. ta se může 
týkat poskytnutí příspěvku, 
věcné pomoci nebo i třeba 
poskytnutí ubytování. Někdo 
máte např. celoročně neobývaný 
(ale obyvatelný) objekt (chalupu, 
statek, nevyužitou část domu), 
kde by šlo za jistých okolností 
bydlet. Prosím tedy, zkuste jeho 
kapacitu nabídnout, a to buď 
nám nebo krajskému centru 
pomoci na adrese https://www.
kraj-jihocesky.cz/nabidky-
ubytovani. Pro vás je připravená 
jistá kompenzace nákladů. 
Je nutno počítat, že pomoc 
tito lidé budou potřebovat 
pravděpodobně v řádu (doufám 
jednotek) měsíců. snad jednání 
k ukončení bojů povedou k cíli 
a ukrajinci se budou moci brzy 
vrátit do svých domovů. to se 
bohužel nepodaří všem, řada lidí 
má již dnes zničené domy…

Pokud byste chtěli přispět 
finančně, dovolil bych si vás 
odkázat například na organizaci 
člověk v tísni, která pomáhá 
lidem přímo na ukrajině 
anebo na ambasádu republiky 
ukrajinské, jejíž takto 
vybrané prostředky půjdou 
pravděpodobně z větší části 
na obranu země.

Buďme tolerantní a ohleduplní, 
už velmi málo z nás pamatuje 
válečné útrapy na vlastní 
kůži. uvědomme si, že třeba 
za druhé světové války tisíce 
československých lidí prchly 
před válkou např. do Švýcarska

Děkuji za Vaši pomoc.

Co se v Brloze děje  
a bude dít
První čtvrtina roku byla 
ve znamení příprav na investiční 
akce. Máme podánu 
žádost o stavební povolení 
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sobota 30. dubna 2022 
 
 

Zveme na jihočeské mariánské poutní místo LOMEC u Vodňan - 
pouť za Boží pomoc, ochranu a požehnání pro hospice v ČR.  

Podpořte hospicové dílo svojí účastí! 
 

hlavní celebrant: 
mons. ThLic. Ing. Zdenek Wasserbauer, Th.D., pomocný biskup pražský 

 
 11:30 přednáška: Poslání hospiců v dnešním světě      

               (MUDr. M. Svatošová, PhDr. Mgr. R. Huneš, MBA) 

 13:00 poutní mše svatá  
 stánky s publikacemi a výrobky s hospicovou tématikou 

 
 

www.asociacehospicu.cz 
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na rojšínskou čističku odpadních 
vod a kanalizaci, stejně tak 
probíhá povolování stavby 
areálu kompostárny a sběrného 
dvora se zázemím služeb obce. 
Podávali jsme žádost o dotaci 
na rekonstrukci volejbalových 
kurtů – spíše tedy přeměnu 
ve víceúčelové hřiště a to jak 
na Ministerstvo pro místní 
rozvoj, tak na Jihočeský kraj 
do jeho Krajského investičního 
fondu. Na MMR by mělo být 
jasno na přelomu jara a léta, 
na krajském úřadě koncem 
března. v každém případě 
Zastupitelstvo přehodnotilo svůj 
postoj a rekonstrukce se dotkne 
sportovních ploch a oplocení, 
budova zázemí se realizovat 
prozatím nebude.

Jsme těsně před započetím prací 
na rekonstrukci vodovodu  
– přivaděč do Brloha z vodojemu 
u křížku (pod Přítěží) a začaly 
projekční práce na Ztv pro 
oblast pod Paškovým kopcem.

v letošním roce budeme řešit 
rekonstrukci všech tří lávek přes 
Brložský potok, úpravy se dočká 
i schodiště u prodejny Jednoty. 
I obecní rozhlas dozná změn 
a úprav. Měla by se tím zlepšit 

jeho srozumitelnost a vykrývat 
budeme i dnes hluchá místa 
nejen v Brloze, ale i v hustěji 
obydlených míst našich osad. 
uvažujeme nad rekonstrukcí 
nejstarší části veřejného 
osvětlení, tam se potýkáme 
s dílčími problémy. stále se též 
pracuje na územním plánu.

Odpadové 
hospodářství 
v roce dvojek
Změna v odpadovém 
hospodaření v obci se nás 
dotkla prakticky pouze 
po finanční stránce. děkujeme, 
že jste nepřestali třídit a že 
dbáte na umístění popelnic 
k vývozu etiketou k silnici. 
První čísla budou k dispozici 
až po skončení čtvrtletí, a tak 
vás příště seznámím s dílčími 
výsledky hospodaření. dovolím 
si upozornit na u některých 
jednotlivců nesplněnou 
povinnost odevzdat vyplněné 
ohlášení poplatkové povinnosti 
a pak také splatnost první 
poloviny do 31. 3. 2022 
a případné druhé poloviny 
poplatku do konce června 2022.

Vodní hospodářství
 I když zima ještě neskončila, 
dovolím si zhodnotit, že 
poruchy na vodovodní 
infrastruktuře vlivem mrazu 
byly letos v menší míře. 
Měli jsme však jednu těžko 
detekovatelnou (dvojitou) 
poruchu v Rojšíně, tu se 
podařilo opravit. Po dobu oprav 
byli tamní obyvatelé bez vody 
a za komplikace se samozřejmě 
omlouváme.

v souvislosti s vodním 
hospodářstvím musím 
předeslat, že v letošním roce 
dojde k úpravě cen vodného 
a stočného. Nebude se jednat 
o změnu jako např. u plynu 
či elektrické energie, ale 
ke korekci dojít bohužel 
musí. Bližší informace budou 
v příštím vydání Zpravodaje.

Děkuji za pozornost a mějte 
krásné jaro.

v příštím čísle bych se rád 
vrátil i k pomístním názvům 
tentokrát na osadách.

Martin Toman
starosta

Inzerce
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Před koncem roku jsme se se 
zastupiteli sešli na řádném 
zasedání 15. prosince a pak 
po Novém roce dvakrát 
na pracovních schůzkách. 

schválený program čítal 
celkem devět bodů.

V prvním bodě jsme se 
jako již obvykle věnovali 
rozpočtovým změnám, 
které vzalo zastupitelstvo 
na vědomí.

Bod druhý se týkal rozpočtu 
ZŠ a MŠ Brloh na rok 2022. 
Ředitelka školy předložila 
návrh rozpočtu na letošní 
rok, z něhož následně vzešla 
výše příspěvku na celkový 
provoz. Návrh rozpočtu ZŠ 
a MŠ Brloh byl projednáván 
na pracovní schůzce. tento 
příspěvek byl následně 
zakomponován do návrhu 
rozpočtu obce. součástí 
předloženého rozpočtu byl 
i rozpočtový výhled na roky 
2023 a 2024. Zastupitelstvo 
rozpočet na rok 2022 
schvaluje a stejně tak 
i rozpočtový výhled 
na následující dva roky.

Třetím bodem byl rozpočet 
obce Brloh na rok 2022. 
Návrh rozpočtu byl 
zveřejněn na úřední desce 
a na elektronické úřední 
desce v zákonných lhůtách 
a byl též zaslán zastupitelům 
k projednání. Následně došlo 
k jeho schválení všemi členy.

Ve čtvrtém bodě jsme se 
zaměřili na střednědobý 
výhled rozpočtu obce Brloh 
na roky 2023 a 2024, který 

byl v zákonem stanovené lhůtě 
taktéž zveřejněn na úřední 
desce a elektronické úřední 
desce. Zastupitelstvo nemá 
k návrhu žádné připomínky.

Bod pátý patřil inventarizačním 
komisím, kdy starosta navrhl 
složení jednotlivých komisí 
a hospodářka stanovila 
plán inventur pro rok 2022. 
Zároveň byli členové těchto 
komisí proškoleni, jak mají 
inventarizaci provádět, 
jaký majetek a jaké účty 
inventarizovat a v jakých 
termínech mají být inventury 
prováděny.

V šestém bodě byly 
na programu odměny členů 
Jednotky sboru dobrovolných 
hasičů obce Brloh. velitel 
jednotky JsdHo předložil 
zprávu o činnosti za rok 2021 
a zároveň dle stanovených 
kritérií stanovil odměny pro 
jednotlivé členy. odměny 
pro jednotlivé členy budou 
jako v minulých letech 
uzavřeny darovací smlouvou 
na příslušnou částku. 
debatovalo se také o výši odměn 
z důvodu dlouho neměnných 
částek, které se některým 
zastupitelům zdají být nízké. 
velitel jednotky uvedl, že bude 
do budoucna o výši odměn 
přemýšlet. dále zdůraznil, že 
v příštím roce budou povinné 
pravidelné lékařské prohlídky 
pro všechny členy a podle 
výsledku jejich případná 
výměna. Zastupitelstvo 
s odměnami souhlasí.

V sedmém bodě jsme se 
věnovali obecně závazným 
vyhláškám o odpadech 
obce, tedy stanovením 
obecního odpadového 

systému. Zastupitelstvo 
konstatovalo, že stávající 
systém není ani přes úpravy 
legislativně průchozí, 
a tudíž porovnávalo dva 
poplatkové systémy. 
První – za obecní systém 
odpadového hospodářství, 
a druhý – poplatek 
z kapacity soustřeďovacích 
nádob. Po jednáních se 
zastupitelstvo přiklonilo 
k poplatku prvnímu, zejména 
kvůli zajištění finanční 
stability odpadového 
hospodaření obce. Prvně tedy 
zastupitelstvo obce stanovilo 
vyhláškou obecní systém 
odpadového hospodářství, 
který se od stávajících 
zvyklostí prakticky měnit 
nemusel. dále se pak 
věnovalo vyhlášce o výši 
poplatku za tento systém. 
Zastupitelstvo vyhlášku 
schvaluje.

Osmý bod pojednává 
o schválení územního plánu 
obce Brloh. Zastupitelstvu 
byly podklady pro zadání 
územního plánu zaslány 
s předstihem, a proto byla 
namístě diskuse pouze 
vhodnost některých 
lokalit pro zařazení 
do zastavitelných ploch 
územního plánu od místních 
občanů. Zastupitelstvo 
obce schválilo návrh zadání 
změny ÚP dle přílohy.

Devátý bod „Různé“ čítá 
několik žádostí, z nichž 
první patří FK Nová 
ves – Brloh o příspěvek 
na činnost. starosta 
navrhoval neschvalovat 
finanční příspěvek, ale přímo 
zakoupit bezpečné branky. 
Protinávrhem bylo koupit 

Z jednání zastupitelstva obce
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bezpečné branky, a navíc 
také poskytnout finanční 
příspěvek. Po hlasování byl 
schválen protinávrh.

K dalším žádostem 
o příspěvek se přihlásila 
také společnost pro ranou 
péči v č. Budějovicích 
a Hospic sv. Jana Neumanna 
v Prachaticích. oba 
příspěvky byly zastupiteli 
schváleny.

dalším z žadatelů byl 
i provozní pojízdné 
prodejny s masem, kterému 
byla z navrhované sumy 
schválena polovina částky.

U desátého bodu „Ostatní“ 
je několik dotazů. Jeden 
z občanů vznesl dotaz 
ohledně cesty k salaši 
v Kovářově. starosta na to 
informoval, že to, které 
opravy komunikací se budou 
příští rok realizovat, se bude 
řešit po Novém roce. další 
z dotazů byl z řad obyvatelů 
Rojšína, zda by se nemohla 
opláštit pergola v Rojšíně 
pomocí závěsných stěn 
z PvC. starosta ani další 
zastupitelé nejsou proti. 
v tuto dobu už zástěny byly 
instalovány.

Připomněl jsem překážku 
na místní komunikaci, která 
není řádně označena, často 
se stává, že neznalí řidič 
místních poměrů dojede 
až k překážce a poté složitě 
musí z místa vycouvávat. 
Zastupitelstvo tímto ukládá 
starostovi, aby projednal 
na odboru dopravy řádné 
označení dopravními 
značkami uzavírky 

na účelové komunikaci. Bohužel 
jednání s majitelem pozemku 
o odkup tohoto pozemku 
nevedla k žádnému úspěchu.

starosta také uvedl, že shání 
projektanta na dopravní stavby, 
konkrétně se jedná o projekt 
na chodník k novostavbám směr 
Janské Údolí a cestu k Bendům.

Jednalo se také o osvětlení 
vánočního stromu v Brloze. 
o tom, zda nekoupit nové. 
osvětlení je již několik 
let po celý rok ponecháno 
na stromku. Z jara se světelné 
řetězy sundají, zrevidují a poté 
se rozhodne o dalších krocích.

V lednu a únoru na pracovních 
schůzkách jsme se věnovali 
výsledku zadávací studie 
na výměnu kotlů ve škole. 
Ze všech navržených zdrojů 
tepla popsaných ve studii, 
jsme vybrali automatické kotle 
na spalování hnědého uhlí. 
Nyní starosta s ředitelkou 
připravují podklady pro 
poptávkové řízení pro realizaci 
nové kotelny.

Na jaře proběhne výměna části 
vodovodního řadu od vodojemu 
u Křížku k novostavbám naproti 
škole. Zhotovitelská firma byla 
vybrána v poptávkovém řízení, 
výměna řadu bude prováděna 
bezvýkopovou technologii 
(tento způsob se již v minulosti 
několikrát osvědčil).

starosta oznámil výsledek 
poptávkového řízení 
na projekční zpracovaní Ztv 
lokalita pod Pašákem, kde 
vznikne devět stavebních parcel 
pro výstavbu rodinných domů.

schválili jsme návrh 
na výměnu střešní krytiny 
a výměnu oken na budově 
obecního úřadu. Necháme 
zpracovat cenové nabídky.

Na jaronínské hospodě 
je nutné provést opravu 
komína, jaronínští obětaví 
řemeslníci se nabídli, že 
opravu provedou svépomocí, 
obec zajistí výškovou 
techniku a materiál.

v letošním roce máme 
v plánu opravit schodiště 
před prodejnou Jednoty 
a dokončit opravu plotu 
kolem školy.

odsouhlasili jsme generální 
opravu zrezivělé vodní 
nádrže zásahového vozidla 
tatry 148, už před třemi 
lety začala nadrž téct, tehdy 
jsme ještě díry zavařili, 
ale výměna nové nádrže 
bude jistotou, že bude 
automobilová cisterna sloužit 
v naší obci ještě řadu let.

Jihočeský kraj vypsal titul 
pro možnost získání dotace 
na obnovu hřišť, proto jsme 
po dvou neúspěšných kolech 
opět zkusili štěstí získat 
finanční příspěvek na opravu 
volejbalových kurtů a dnes 
už víme výsledek, že naše 
žádost byla vybrána.

Tomáš Jungwirth 
místostarosta
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Jedno milé zastavení na Rychtářově

Tentokrát jsem o rozhovor 
požádala paní Annu 
Voltrovou z Rychtářova, 
která je neskutečně milá, 
srdečná, a především 
upovídaná a přátelská. 

Paní Voltrová, vy pocházíte 
z Rychtářova?

ano. Narodila jsem se teda 
v Budějovicích, ale hned mě 
sem přivezli. tatínek si tehdy 
najal pana Ševce z Brloha, a ten 
mě sem přivezl, my neměli 
auto a on měl krásnou modrou 
aerovku. Narodila jsem se jako 
jediná ze sester v porodnici, 
protože pobyt mamince tehdy 
zaplatila babička, která chtěla, 
aby maminka měla péči. Jinak 
ne každá maminka tehdy, já 
jsem se narodila v roce 1949, 
na porodnici měla dost peněz. 
Proto se tolik dětí rodilo doma, 
vlastně i moje další sestry, 
protože na to nebyly peníze. 
Přišla sem porodní asistentka 
z Brloha paní sotlová, která 
tady odrodila hodně dětí. 
Pamatuju si, jak pro nás tenkrát 
bylo hrozné, když přišla paní 
sotlová a nejmladší sestra se 
měla narodit, mně tehdy bylo 
pět let. Nás se sestrou poslali 
na ostružiny, abychom u toho 
nebyly, jenže jsme se bály zmijí 
a stejně jsme chtěly domů, 
tak jsme šly na dvůr a slyšely, 
jak maminka občas zakřičela. 
ale když nám sestru přinesli 
zabalenou v peřince! Moc se 
nám líbila a jak krásně voněla! 
Chtěly jsme si ji se sestrou 
půjčit a pochovat, ale nedovolili 
nám to. Mám z toho zážitek 
dodneška .  

Kolik máte sourozenců?

Nás bylo hodně. Maminka měla 
jednu dceru, než si vzala tatínka 

a tatínek byl vdovec, který měl 
tři děti. Pak se dali dohromady 
a měli spolu ještě tři dcery, 
ze kterých já jsem nejstarší. 
Nejstarší sestra od maminky je 
ještě naživu, bydlí v Praze a je jí 
přes devadesát let. 

Život tady tehdy asi nebyl 
úplně jednoduchý, že? 

Nebyl. My jsme tady měli jen 
dvě místnosti a v těch jsme žili. 
Pak byla ještě jedna místnost 
nahoře, ale do té nám sem 
někoho nastěhovali, nevím 
proč. až v jednapadesátém roce 
jsme dělali elektriku. a to tehdy 
ještě řekl taťka, že se žádná 
elektrika zavádět nebude. ale 
paní Konzalová přemluvila 
maminku. Řekla, že jestli na ni 
nemáme, tak že nám půjčí 
peníze. takže elektrika nakonec 
byla. ale stejně jen dvě světla. 
stálo to 3 377 korun, což byly 
tehdy velké peníze.

Život tady byl těžký, ale zase 
bylo veselo. tady dole po cestě 
třeba tekla voda, ta zmrzla, 
vzali jsme dřeváky nebo 
saně a jezdili jsme na saních. 
scházeli jsme se, táboráky jsme 
udělali společně… drželi jsme 
hodně při sobě. 

Vaše rodina pochází odtud?

Moje rodina odtud nepochází. 
Rodiče sem přišli po válce, 
když tady ty domy byly prázdné 
po Němcích. Myslím, že to 
tady pro tatínka bylo hodně 
těžké, víc by ho to možná bavilo 
někde jinde, byl hodně šikovný 
technický typ, takový koumák, 
který pořád něco vymýšlel, ne 
hospodář. Hodně sem za ním 
lidi chodili, aby jim něco opravil 
a kosy lidem klepal. 

Co dělali Vaši rodiče?

Naši tady hospodařili a z toho 

byli živi. ale velké hospodářství 
neměli, moc to nevynášelo 
a k tomu se musel dávat 
i kontingent. Pamatuju si, že 
třeba maminka udělala máslo, 
dělala na něj i takové krásné 
ozdoby, a nemohla nám ho ani 
namazat na chleba, protože se 
to muselo všechno odevzdat. 
Když se zabíjelo prase, tak 
se muselo odevzdat i sádlo. 
vyškvařené jsme ho nalili 
do kastrolu, pak do máslového 
papíru a zabalené šlo pryč. Když 
už bylo JZd, tak to nebylo tak 
hrozné, protože rodiče už měli 
jistou práci a peníze. tatínek 
tady jezdil v JZd s koňmi. 

Pamatujete si, když tady 
vzniklo JZD?

Ještě jsem chodila do školy. 
Pamatuji si, když se začal 
stavět kravín a pak když se 
tam z každého domu sváděl 
dobytek. tady nebyli žádní velcí 
sedláci, většina obyvatel sem 
přišla nově po válce. Myslím, že 
zrovna tady na to lidi reagovali 
docela dobře, protože se museli 
hodně ohánět, aby se uživili. 
s JZd měli vyhlídku, že budou 
mít jistou korunu. oni dostávali 
určitou částku a něco jim tam 
zůstávalo, a to byla potom 
v zimě dobírka. všichni se sešli 
v hospodě, každý něco sladkého 
napekl, zabilo se prase a pak 
večer se tancovalo. 

Tady bývala hospoda?

ano. ve strouze dole v zatáčce 
na rohu. to byla krásná 
hospůdka. dole byl šenk a sál 
a nahoře byla kuchyňka a pokoj. 
v kuchyňce se vařilo, ale někdy 
se tam i sedělo, aby nemuseli 
topit dole. Pamatuju si, že sem 
tam jednou přišla a oni pekli 
zrovna šišky a ještě opečené. 
taky jsem dostala, ale jak jsem 
na to nebyla zvyklá, tak jsem 
je zahodila. dneska bych si ty 
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opečený s chutí dala, a ještě 
k tomu se sirupem . Bývaly 
tam i zábavy nebo vítání 
občánků. Pamatuju i první 
kino. Nandali se tam židle, 
přijel promítač, vyndal plátno 
z krabice, promítačku posadil 
na dvě židle, vytáhl krabici 
od bot a tu dal prvnímu, kdo 
seděl v řade, ten musel všechny 
obejít a všichni mu museli dát 
korunu. První film, který jsem 
viděla na plátně byl strakonický 
dudák a pak obušku z pytle ven. 

Když říkáte, že se tu konalo 
vítání občánků, tak tady 
bývala samostatná obec?

ano. spadala pod ní Nová 
Hospoda, strouha, Rychtářov 
a Kovářov. Národní výbor býval 
za hospodou, takový nízký malý 
domek. Pak jsme možná patřili 
do Rojšína, protože si pamatuju, 
že jsme chodili do Rojšína 
volit. a do školy jsme chodili 
do Brloha, protože tady škola 
nebyla. 

Kam jste šla po základní škole 
dál?

Když jsem končila školu, tak 
dělali zrovna nábor na Jutu 
do Krumlova, kde byla přádelna, 
ve které se většinou předly 
konopné hasičské provazy. 
Jednou jsem šla ze školy, kolem 
jelo nějaké auto, zastavilo, 
mamka tam seděla a hned mi 
říkali, abych si nastoupila. to 
víte, já nevěděla, co se děje. 
a pak jsme přijeli sem a mamka 
povídá, že půjdu jako učnice 
na Jutu. 

Takže jste si nemohla vybrat vy 
sama, co byste chtěla dělat?

oni tehdy prostě přijeli a řekli, 
že potřebují tolik a tolik lidí 
a ze školy jim řekli, kdo by tak 
k tomu byl. Mamka to podepsala 
a já tam šla. to víte, já holka 

z vesnice! Na internátu jsme 
měli pokoj po třech, jedna  
holka byla z Budějovic  
a jedna byla z Nových Hradů.  
ony byly už takový otrlejší. 
Pamatuju si že třeba holky 
kouřily a já ne. Přišla paní 
vychovatelka Petrášková  
a cítila kouř. Já jsem říkala, 
že jsem nekouřila, jenže 
vychovatelka nechtěla nic 
slyšet. Pak jsem přijela domů 

a brečela, že už tam nikdy 
nepojedu a mamka mi řekla, 
že když už jsme to jednou 
podepsali, tak to musím 
vydržet, takže bylo vymalováno. 
se školou to bylo trochu horší, 
ale jinak v práci se mi líbilo, 
dokonce jsem jako učnice 
dostala jako odměnu zájezd 
do vysokých tater. Pamatuju si, 
že jsem měla takovou větrovou 
bundu, která nebyla nic moc 
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a Máňa Konzalů měla takovou 
krásnou červenou větrovku, 
kterou mi půjčila a já jsem si 
připadala! ale když jsem přišla 
domů, tak jsem zjistila, že je 
bunda roztržená. Nechala jsem 
ji spravit u švadleny a Máňa  
ani nic nepoznala. ale já jí to 
stejně řekla .

Po škole jste zůstala pracovat 
v Jutě?

Zůstala. Byla jsem tam šest let. 
Pak už jsem to kvůli zdravotním 
problémům nemohla dělat, 
a tak jsem šla do Budějovic 
do skladu potravin. tehdy jsem 
se na zábavě seznámila se svým 
mužem a už jsem v Budějovicích 
zůstala. 

Máte společně nějaké děti?

Máme dva kluky. s prvním 
synem jsem byla rok 
na mateřské, chodilo se tenkrát 
jen na půl roku. syn musel 
do jesliček, bylo mi ho líto, ale 
horší to měly děti, které tam 
musely být od půl roku. Potom 
se narodil druhý syn a s tím už 
jsem mohla být doma do dvou 
let. Školky jsme měli pro kluky 
každou jinde, to bylo něco. 
První byl ve městě, druhý už 
ve školce, kterou nám postavili 
kousek od domu, ve kterém 
jsme bydleli. Chtěla jsem, aby 
chodili oba do stejné, ale to 
se nám nepodařilo. Nakonec 
jsem je měla ve dvou školkách 
blízko domu, ale ve stejné ne. 
tenkrát rodiče museli dělat 
ve školce i brigádnické hodiny, 
aby dostali umístění pro dítě. 
Chodili jsme tam třeba mýt 
okna nebo spravovat hračky. 
ve školce, kam chodil mladší 
syn, se pak uvolnilo místo, tak 
jsem se rozhodla, že tam půjdu 
jako uklízečka, vydávat svačiny 
a tak. dodneška se potkávám 
s učitelkami, které tady dokonce 
i za námi byly. 

Zůstala jste tam až 
do důchodu?

Nezůstala, protože to nebylo 
moc dobře placené, takže jsem 
šla dělat pokojskou. a pak 
jsem šla pracovat k vojákům 
do výstrojny, dělat přípravu 
na krejčovské dílně, protože 
naši už byli starší a já jsem 
potřebovala takovou práci, 
abych se o ně mohla jezdit 
starat. Jenže pak se výstrojna 
zrušila, a tak jsem šla do Igly, 
tam se dělaly jehly, kde jsem 
zůstala až do důchodu.  
Co se týče práce, tak musím 
říct, že jsem se vždycky měla 
dobře, vždycky jsem se snažila 
vyhovět a všechno splnit,  
byla jsem hodně pracovitá.  
a měla jsem dobré kolektivy. 

Když jste šla do důchodu,  
tak jste se z Českých  
Budějovic zase  
přestěhovali sem?

Manžel ještě v důchodu 
nebyl a já jsem často chovala 
malou vnučku. to jsem si 
vychutnávala, po samých 
klucích. takže jsme byli 
v Budějovicích. Maminka 
umřela v roce 1997 a tatínek  
žil ještě dva roky, ale už ne  
tady. Byl u lídy v Brloze,  
kde se měl moc dobře.  
Když už rodiče nebyli, pořád 
jsme sem dál jezdili.

Kolik máte vnoučat?

Máme tři vnuky a jednu vnučku.

Když se řekne doma, tak máte 
jako doma Budějovice nebo 
Rychtářov?

ale já jsem všelijak, když jsme 
v Budějovicích, tak řeknu 
jedeme domu, když tady,  
tak je doma tady. ale zatím,  
dokud to bude možné, chceme 
zůstat tady.

Je zajímavé, že tady na domě 
máte zvoničku.

Když sem přišli rodiče, tak tady 
ten zvon už byl. Máme na domě 
i velký kříž, který byl původně 
jinde, na dolní chalupě, ale 
jelikož to tam spadlo, tak 
jsme ho přestěhovali na horní 
stranu domu. Celý jsme ho 
zrekonstruovali. Natřelo se 
dřevo a Krista jsme pak nechali 
namalovat nového. ten kříž byl 
i ve Zpravodaji, chodili kolem 
nás lidi a nemohli ho najít, 
prošli kolem domu a málokdo se 
otočil  .

tady u Zdychynců býval ještě 
jeden kříž, který zase paní 
Konzalová nechala udělat o kus 
dál. My jsme potom nechali 
udělat ještě křížek, když 
zemřela moje nejmladší sestra. 
Než umřela, tak chtěla udělat 
křížek, který býval nad stokou. 
Cestáři ho povalili a asi někam 
odklidil. Jenže Jany umřela a já 
jsem si řekla, že to by teda bylo, 
abych tam ten křížek neudělala 
sama. Šla jsme za panem 
starostou a ten souhlasil. ale 
ne v té mezi, protože tam by 
ho zase povalili, ale abychom 
ho dali o kus dál. takže jsme 
sháněli křížek, který jsem 
nakonec našla na hřbitově. Byl 
to starý zašlý křížek z hrobu, 
který byl už od 80. let prázdný. 
Křížek opravil pan Kříž a za to 
jsem mu moc vděčná. Naši kluci 
pak vykopali jámu a společně 
jsem ho tam zasadili. 

ten zvon, jsme nechali taky 
opravit. sundali jsme ho, 
opravili konstrukci, udělali 
novou plechovou střechu a nově 
se to celé natřelo. 

A zvoníte?

ano, ale jen umíráček. ale 
dřív se od nás asi zvonilo 
ráno a večer klekání. I to tak 
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vypadá, protože zvon je hodně 
opotřebovaný, vyklepaný 
od srdce. Nic o zvonu bohužel 
nevíme, protože na něm není 
nic napsáno. Byl tady už v době, 
když sem tatínek s maminkou 
přišel a tatínek zvoníval. 
Když pak umřel, sestry mu 
zvonili umíráček a najednou 
se celé ramínko zvonu utrhlo, 
jako kdyby se s ním šel zvon 
rozloučit. Pak se zvon opravil, 
tak nevíme, jestli nebyl nějaký 
nápis na tom očku, které jsme 
nechávali vyměnit. 

Koukám, že tady v kuchyni 
máte pec. Pečete v ní?

Já bych to neuměla . Bylo 
zajímavé, že se do ní před 
pečením musely vždycky 
naskládat polena. Zapálilo se to 
a pec se vyhřála. vedle byla díže 
a nadělal se chleba. Maminka 
vždycky strčila do pece ruku 
a poznala, že už je dost vyhřátá. 
došla si do lesa na chůji a když 
měla pec shrabanou, tak tu 
chůji namočila a tím pec 
zchladila a mohl se péct chleba. 
Krásně to vonělo!

Jak se Vám tady žije?

dobře . Kdyby se nám 
tady dobře nežilo, tak tady 
nebudeme. a můžu říct, že 
i mým synům se tady libí. 
Protože sem odmalička jezdili. 
většinou jsme sem v pátek 
přijeli a byli jsme tady až 
do neděle. Maminka se mohla 
věnovat vnoučatům a my se 
sestrami, které sem taky přijely 
i s rodinami, vařily. to měla 
maminka veselo, šest vnoučat 
na krku .

Podle toho, co vyprávíte, mi 
připadá, že vy pořád držíte při 
sobě.

ano tady s lidmi i s rodinou. 
a i s tou širší rodinou.  

Za to jsem moc ráda.

A máte nějaké přání 
do budoucna?

abychom byli všichni zdraví 
a aby se ta situace, která 
teď nastala, v dobré obrátila 
a všechno se uklidnilo.

Paní Voltrová, mnohokrát Vám 
děkuji za rozhovor a přeji Vám 
do dalších let mnoho úsměvů, 
šťastných a veselých chvil, aby 
Vám vydržela veselá nálada 
a pozitivní přístup k životu, 
tak jako teď.

Markéta Tanzerová

Potřebujete víc informací
blanskyles.nature.cz/aktuality
@Blanský Les
Tel.: 724 332 579

www.nature.cz

Agentura ochrany přírody a krajiny ČR, 
Správa CHKO Blanský les vás srdečně zve na sérii exkurzí

POJĎTE S NÁMI DO PŘÍRODY, 
POZNEJTE S NÁMI BLANSKÝ LES

březen – říjen 2022 
Exkurze do chráněných území Blanského lesa

27. 3. Meandry Chvalšinského potoka 
s botaničkou T. Rejnkovou

24. 4. Na Stráži s botaničkou T. Rejnkovou
1. 5. revitalizovaný potok Borová s vodohospo-

dářem F. Šipanem
21. 5. Vyšenské kopce s botanikem P. Lepším
12. 6. Holubovské hadce se zoologem L. Weiterem

3. 7. Výří vrch se zoologem R. Janákem
24. 7. Dívčí Kámen s architektkou K. Žifčákovou

6. 8.  Šimečkova stráň s botaničkou 
T. Rejnkovou

18. 9. Bořinka se zoologem L. Weiterem
2. 10. Vysoká Běta s botanikem P. Lepším

16. 10. Kleť s botanikem P. Lepším

Kdy a kam vyrazit?

Inzerce
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Pozvání do knihovny

První třída v knihovně

Jarní vyrábění v knihovně

V pátek 11. března navštívili s paní učitelkou Pouzarovou knihovnu kluci z první třídy místní školy.

v knihovně strávili dvě vyučovací hodiny, během kterých se s naší knihovnou seznámili. Povídali jsme 
si o knížkách, o tom, k čemu knihovny slouží a prohlédli jsme si, jak to v naší brložské knihovně vypadá. 
Kluci si mohli prohlížet knížky, které je zajímají, a nakonec jsme si přečetli začátek i jedné děsuplné knihy, 
kterou kluci pak dostali do třídy jako dárek, aby si ji mohli už možná sami dočíst.

Dětská fantazie je nekonečná a z věnečku 
nemusí být jen věneček, ale třeba i barevný 
slunečník ! Ve čtvrtek 17. března jsme se 
po covidové pauze opět mohli vrátit k vyrábění 
v knihovně.

abychom si zpříjemnili předjarní dobu a trochu si 
to jaro přiblížili, tak jsme se pustili do vyrábění 
jarních věnečků z kartonu. Kartonová kola jsem 
dětem připravila ze starých krabic, pomalovala 
zelenou barvou a děti je pak obmotaly bavlnkami 
a dozdobily kytičkami, lístečky a motýlky.  
Jak tvoření dopadlo se můžete podívat sami. 
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Roznáška knih
obecní knihovna v Brloze nabízí čtenářům, kteří se nemají možnost dostat do knihovny 
kvůli chybějícímu bezbariérovému přístupu, roznášku knih až domů.

Pokud o tuto službu máte zájem, kontaktujte knihovnu na tel. 380 745 065  
nebo prostřednictvím e-mailu knihovna@obecbrloh.cz.

Nové knihy

BeleTRie PRO DěTi
Březinová, ivona
 –  ZtRaCeNI ve vlNáCH; NevINNá lavINa; 

ve sPáReCH dŽuNGle      
Dahl, Michael
 –  děsIvé HIstoRKy 1; děsIvé HIstoRKy 2; 

děsIvé HIstoRKy 3  

Daynes, Katie
 –  JaK Rostou KytIčKy?  
Gecková, iva
 –  lIŠKa ŠIŠKa ve ŠKolCe
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Hlavinková, lucie 
 –  sesteRstvo a NeJvětŠí KouZlo KočKy 

FaBIoly

lebeda, Jan 
 –  MedovNíčeK, MedulKa a MedulíNeK; 

MedovNíčeK a JeHo NeMoCNICe PRo 
ZvíŘátKa   

Marianová lukešová, Tereza 
 –  Květolelo

Neuhaus, Nele 
 –  v doBRéM I ZléM; NečeKaNý Host; 

PRvNí lásKa; JsMe PŘeCe KaMaRádI!             

Peirce, lincoln 
 –  Max a MeZIRytíŘI

Peroutková, ivana
 –  valeNtýNKa a PRadávNé PoKlady                    

Walliams, David 
 –  BestIe Z BuCKINGHaMsKéHo PaláCe

Young, Pippa 
 –  RaNč JaBloňový Květ: saŠa a FaBIáN; 

ReBeKa a ed; CHaRlIe a PIRát; HaNKa 
a PINto      

          

KOMiKsY
Kibuishi, Kazu 
 –  aMulet. KNIHa PRvNí, PaNí KaMeNe; 

aMulet. KNIHa dRuHá, PRoKletí 
KaMeNe.

Kopl, Petr 
 –  MoRGavsa & MoRGaNa: dRačí CHůvy; 

ŽIvelNé MěňavICe

sCi-Fi, FANTAsY, YOUNG ADUlT
Aveyard, Victoria 
 –  KŘIŠťálový Meč

BeleTRie PRO DOsPělé
Carlyle, liz 
 – sMlouva s ďáBleM       

Devátá, ivanka 
 –  ŠťastNá Za vŠeCH oKolNostí; 

dŽuNGle v KuCHyNI

Durst-Benning, Petra 
 –  KŘeHKá KRása       

evaristo, Bernardine 
 – dívKa, ŽeNa, JINé             

Follett, Ken 
 –  PIlíŘe ZeMě       

Gabaldon, Diana 
 –  PaMěť Kostí

Hepworth, sally 
 –  HodNá sestRa; tCHyNě

Javůrek, Štěpán 
 –  CHalouPKy
Keleová-Vasilková, Táňa 
 –  slZy a sMíCH
Körnerová, Hana Marie 
 –  ve stíNu eRBu   
Nikolai, Maria 
 –  čoKoládovNa: Zlatá léta   
Pawlowská, Halina 
 –  MIlý BeNe; ZáŽItKy Z KaRaNtéNy
Quinn, Julia 
 –  BRIdGeRtoNovI. NečeKaNá lásKa
Radulić, Hana 
 –  esteRčINI otCové        
Šesták, Jiří 
 – Cesta JINaM      
Třeštíková, Radka 
 –  taJeMství
Wilder, Jasinda 
 –  doMeK u JeZeRa
 
DeTeKTiVKY A THRilleRY
Brown, sandra 
 –  lest        
Bryndza, Robert 
 –  PRoPast sMRtI; MlHa Nad sHadow 

saNds; KaNIBal Z NINe elMs      
Carrisi, Donato 
 –  MuŽ Z laByRINtu
Clark, Julie 
 –  oteC NeZNáMý
Cooper, ellison 
 –  aŽ Na Kost
Nesbo, Jo 
 –  PeNtaGRaM; PŘíZRaK        
Penny, louise 
 – Kudy vCHáZí světlo; oŽIvlý KáMeN      
Regan, lisa 
 – MatčIN HRoB
Šimada, sódži 
 –  PŘíPad astRoloGICKýCH vRaŽd

NAUČNá liTeRATURA PRO DOsPělé
steun, Robert 
 –  ŠuMava MeZI dvěMa NáRody
Walker, Matthew P. 
 –  PRoč sPíMe   
Urbanová, Marie 
 –  KŘeMeŽsKo Na doBovýCH 

FotoGRaFIíCH    
Zibura, ladislav 
 –  PRáZdNINy v česKu

Markéta Tanzerová
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Základní škola 
a Mateřská škola Brloh

Žáci ze 6. a 7. třídy místní školy tvořili haiku 
a kaligramy na libovolné téma a valentýnské. 
Haiku jsou krátké básně původem z Japonska, 
složené ze tří veršů, z nichž první obsahuje  
5 slabik, druhý 7 a třetí 5.

Kaligram je báseň nebo soubor slov, jejichž 
uspořádání sestavuje obrazce symbolizující právě 
zvolená slova.

Haiku na téma ŠKolNí lavICe. 
TA ŠKOlNÍ ŽiDle,

seDNeŠ si NA NÍ, TAK VRŽe,
NePŘÍJeMNá Je.

Tereza Straková
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A co naše děti?  
Na otázku o štěstí 
odpovědělo několik 
šikovných hlaviček a zde 
máte jejich odpovědi:

Tadeášek: 
–  Štěstí je, že se narodil Ježíšek. 

Štěstí si vinšujem.

Danielek: 
–  Štěstí jsi mi zpívala 

k narozeninám. A začal zpívat: 
Hodně štěstí, zdraví…

„Co je to štěstí?“
Nejprve slovy klasika:

Štěstí je mozaika složená z nepatrných malých radostí.

Štěstí je malé, obyčejné a nenápadné a mnozí je přehlédnou. 

opravdové štěstí naleznete tak, že budete dělat to nejlepší, co můžete, a s tím, co máte.

Jáchymek: 
–  třeba můžeme upéct dort. 

Johanka: 
–  tak to teda nevím, fakt nevím. 

Hluboce se zamyslela a dodala: 
Přijdu na to.

Šimonek: 
–  dobrůtky a všechno zdraví.

Toníček: 
–  to je všechno dobré!!! 

se vším souhlasíme a ze školky 
vám přejeme: ať vás v životě 
potkává jen a jen všechno dobré! 
ať můžete prožívat radost!

Co bylo dobré ve školce 
v zimních měsících? Hlavně 
sněhová nadílka. Řádili jsme 
na sněhu, užívali jsme si 
i nepatrného množství sněhu 
a nezapomněli jsme na ledové 
pokusy. ty se staly naší tradicí 
a opět nám ukázaly, co se stane 
s vodou, když mrzne. 

4. února jsme ve školce zahájili ZiMNÍ OlYMPiJsKé HRY a vůbec 
nám nevadilo, že byly bez sněhu. Nejprve si děti vyzkoušely být 
hokejisty – střelba pukem na bránu. také zdatnými lyžaři – běh 
na lyžích a „akrobatické skoky“ . Zúčastnili se všichni, a tak 
byli po zásluze odměněni. Někteří stáli poprvé na stupních vítězů 
a patřičně si to užívali. Možná máme ve školce „zaděláno“ na nové 
olympioniky. Kdo ví!

Začal nový rok 2022 a všichni jsme si přáli štěstí, radost, pohodu, a hlavně dobré zdraví.

Zimní Zprávičky Ze Školičky
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„Co ti nejvíc chutná, jaké jídlo máš nejradši?“

Olympiádu vystřídaly naše české tradice – doba masopustu. Začali jsme vyprávěním  
o přípravách masek a kostýmů. o tom, která maska nesměla v průvodu chybět: Maškary chodily, 
medvěda vodily… a to vše za doprovodu muziky, tance a zpěvu. samozřejmě jsme se dostali 
i k dobrému jídlu – jelítka, jitrnice, tlačenky, maso, které máme v masopustní době „k sobě pustit“.  
a proč nikde nechyběly buchty a koláče? 

Honzík: 
–  Špagety a ovoce – jablíčko.

emička: 
–  omáčku, maso a knedlíky. 

taťka namaže nějákej 
chlebíček, máslo a sýr  
a šunku a salám.

Verunka: 
–  Piškůtky a s povidlama.

Danielek: 
–  Špagety a chlebík s máslem 

a sejra. Rybičky bych si chytal, 
a pak bych si je upekl a snědl.

laurinka: 
–  Špagety a okurku, i vajíčka 

upečený. taky maso upečený 
se solí. Jablíčka ze stromu, 
a ještě omáčku rajskou.

Johanka: 
–  Šunkofleky a špagety. Mamka 

mi dycky kupuje placky 
čokoládový. 

lotynka: 
–  Kuličky s mlíčkem. Guláš 

a těstoviny.

Vašík:  
–  Máslo a marmeládu 

na rohlíčku. Já mám rád med. 
táta nevaří. K obědu omáčku 
žlutou a masíko taky.

Nelinka: 
–  Papriku, špagety, dort 

lahůdkový, mrkev, jablíčko.

Pája:  
–  svíčková. 

Růženka: 
–  Palačinky. Hranolky mám 

taky ráda. taky s kečupem 
a někdy s tatarkou. taťka 
je masožrout masa. Majda 
je taky masožrout. lojza 
knedlíky. Mamka jí zeleninu.

Růžence moc děkujeme 
za rozsáhlé odpovědi. Víme,  
co má ráda celá rodina. 

Fanoušek a Tadík odpoledne 
zaslechli, na co se ptám jejich 
mladších sourozenců a taky se 
přidali s odpovědí:

Fanoušek:  
–  Banán, kiwi, pomeranč 

a polívku mrkvovou.

Tadík:   
–  omáčku bílou koprovku 

a rejži. Mamka vaří špagety, 
dycky mám plný pupek. 
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„Co se ti nejvíce líbilo na našem karnevalu?“

22. února 2022 bylo v naší školce živo a veselo. Probíhal tolik očekávaný karneval. Navštívily nás 
postavy z pohádek a filmů, zvířátka, postavy lidí různých profesí a paní tužka. všechny tyto kouzelné 
postavy se nám všem vzájemně představily a pak začaly tančit v rytmu diska.  společně zvládly tanec 
„mašinka“, která několikrát ztratila vagónky a vůbec to nikomu nevadilo. Ba naopak! líbivé tance 
vystřídaly různé soutěže a poté přišla na řadu sladká odměna. a jak se dětem tento den líbil?  
Zde máte jejich bezprostřední odpovědi na otázku: 

Koťátka:

Jáša: 
–  Mně se nejvíce líbilo to moje 

oblečení, jak jsem byl kostrou. 
Hráli jsme si, soutěžili jsme, 
házeli jsme míčky, byly hezky 
barevný.

Anička: 
–  sněhurka, včelka, pejsek. 

líbily se mi soutěže, běhání 
s kuželkou okolo. Šlo mi 
nošení míčku na hůlce a běh 
mezi slalomem.

Kryštůfek: 
–  Mě bavilo to tancování. 

Jáchymovo kostým, protože 
byl kostra.

Tadík:  
–  Masky, slalom, ještě se 

mi líbila nejvíc ta dráha 
s kuželem a jak jsme soutěžili.

Janička: 
–  líbil se mi ten jednorožec, 

ta kočička. Jak jsme běhali 
s kuželkou, hůlkou a míčkem. 
a ještě ta Růženky maska – 
byla královna.

Matyášek: 
–  Mně se líbilo to „hasický“. 

víš soutěž, jak si předávali 
kuželky. a emičky maska – 
jednorožec, ta byla fakt pěkná. 

Anežka: 
–  Jak jsme tam tancovali.  

líbil se mi jednorožec, to 
byla emička z Koťátek. Šlo mi 
nošení míčku na tyčce a taky 
házení míčků dětem. líbila se 
mi kočička, měla na sobě myš 
nebo po ní lezla – nevím.

Štěpánek: 
–  Nejvíc super bylo to tancování.

Jindříšek: 
–  Mně se nejvíc líbilo, jak byl 

Krýša kovboj. Ještě se mi 
líbila ta soutěž, jak se hází 
s míčkem s ocasem.

emička: 
–  Mně se líbila ta moje maska. 

Potom kočička a Janička 
– elza a házení míčkama 
s barevnýma provázkama 
a potom ještě kovboj.

Toníček: 
–  Myslivec, verunka, jak měla 

masku, emička, jak měla vílí 
oblek a ta soutěž s kuželkou, 
jak jsme soutěžili.

evička: 
–  ty míčky, jak jsme s nima 

házeli. Jak paní učitelka byla 
jednorožec. Janička byla elza – 
ta taky a emička taky.

sofinka: 
–  elza Janička, jednorožec 

emička a kočička evička 
a ninjové. Házení míčkama 
do obruče a ještě pirát.
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Zimní měsíce máme za sebou 
a před sebou jaro, které budeme 
pomalu probouzet ve všech 
činnostech i při pobytu venku. 
v březnu sluníčko svítí sice 
slabě, ale i tak jeho paprsky 
budí trávu, kvítka, zvířátka 
a všichni se společně radují 
z jarního sluníčka. 

Pohodové jaro Vám všem 
za Kuřátka a Koťátka přeje 

Dana Hamanová 

Kuřátka:

lotynka: 
–  to tančení a taky soutěžení. 

Házení míčků do toho kruhu. 
a balónky s provázkama  
barevnýma. Jó a maska 
dádovo. Mně se líbilo všechno!

Vojtíšek: 
–  lev.

Růženka: 
–  to zpívání s rádiem 

a tancování. a jak jsme dělali 
mašinku.  to všechno se 
mi líbilo. všechny soutěže 
a princezny. Já nejvíc – moje 
maska z Kuřátek a z Koťátek 
ta Karkulka.

Pája: 
–  Moje maska. (Byl p. doktor)

Davídek: 
–  Jak jsem byl pan myslivec.

emička: 
–  Karneval.

laurinka: 
–  asi jak jsem běhala s kuželkou 

– soutěžila.

Nelinka: 
–  Písničky na tancování – 

jak jsme dělali mašinku. 
Beruška – to jsem byla já 
a paní učitelka byla duch (byla 
p. tužka). Pak paní učitelka 
jednorožec, paní učitelka 
kuchařka, paní učitelka 
indiánka a paní učitelka 
skřítek. 

Verunka: 
–  tancování a běhání. soutěž, 

jak jsme vždycky popoběhli.

Danielek: 
–  Že jsem já byl spiderman 

a taky ty fotky z karnevalu 
se mi líbily a všechno bylo 
srandovní. všechno se mi 
líbilo. a i ty lítací míčky. 

Odpovědi se dětem vydařily, 
stejně tak náš karnevalový 
den.

a ještě jeden dodatek:  
Děti odpovídají samostatně, 
neslyší odpovědi ostatních. 
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informace obecního úřadu

srdečně zveme budoucí prvňáčky a jejich rodiče na zápis do první třídy.  
Zápis se uskuteční 11. dubna 2022 ve 13 hodin ve škole  
(dotazníky pro rodiče dostanete ve školce nebo si je můžete vyzvednout ve škole).
Zároveň prosíme rodiče předškolních dětí, kteří chtějí zapsat od září 2022 dítě  
do mateřské školy, aby si vyzvedli v mateřské škole přihlášku a nejpozději do 13. května  
ji vyplněnou odevzdali.                        děkujeme

Zápis do první třídy  
a mateřské školy

v sobotu 14. května 2022 ve 14:00 hodin v Kulturním domě v Brloze

Těšíme se na setkání s Vámi.

Zveme seniory na
seTKáNÍ s DŮCHODCi

Doprava z okolních obcí bude zajištěna tam i zpět:
13:20 Jaronín
13:25 sedm Chalup 
13:40 Rychtářov
13:45 Nová Hospoda    
13:50 Rojšín

Program:
• přípitek a pohoštění
•  k poslechu i tanci zahraje  

K- Club z Křemže

Pro informaci uvádíme, že ve Zpravodaji zveřejňujeme jubilanty ve věku 65, 70, 75, 80, let.  
od 80 let pak každoročně. Zveřejňujeme pouze ty jubilanty, kteří vyplnili, podepsali a odevzdali 

souhlas se shromažďováním a zpracováním osobních údajů na obecní úřad v Brloze.  
totéž platí i pro dárkové balíčky (a to od 70 let). 

Na obecním úřadě je možnost platit poplatky platební kartou. V rámci plateb upřednostňujeme 
bezhotovostní platební styk, tedy převodem z účtu. 

pondělí 12:00 – 17:00

úterý 8:00 – 12:00

středa 12:00 – 17:00

čtvrtek 8:00 – 12:00

pátek 8:00 –12:45

Žádáme občany, kteří dosud neodevzdali Ohlášení vlastníka nemovitosti  
ke stanovení místního poplatku za komunální odpad, aby tak učinili co nejdříve.  

splatnost poplatku je do 30. června 2022. Při nesplnění hrozí další možnosti postihu. 

Popelnice se aktuálně vyvážejí každou středu. Pozor! v letním období se vyvážejí pouze jednou  
za čtrnáct dní. v úterý v lichém týdnu se pak vyvážejí plasty a ve čtvrtek v lichém týdnu papír. 

sběrný dvůr  
je otevřen každý pátek  
od 15:00 do 17:00 hodin.  
dále pak každý sudý týden v sobotu  
od 9:00 do 10:00 hodin. 

Pošta v Brloze
tel. číslo: 954 238 206

otevírací doba pošty:
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Blahopřání
jubilantům

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme  
a přejeme do dalších let hodně štěstí a spokojenosti. 

ať prožijete další léta ve zdraví, s úsměvem na tváři, v pohodě,  
v blízkosti svých příbuzných, přátel a známých.

leden Božena Dufková 86 let Brloh 

 Karel Prüher 100 let sedm Chalup 

Únor Růžena Hanzalová 97 let Brloh

 Jaroslava Jakešová 70 let Brloh 

 Božena Tancerová 82 let Brloh 

 Marie Traplová 75 let Brloh 

 Vlasta Vacková 89 let Brloh 

 František loško 80 let Brloh 

  

Březen Anežka Foltinová  86 let Janské Údolí

 Vlasta Jakešová  83 let Brloh

 Marie Vacková  90 let Brloh

víte, jaké to je probudit se už 36.525krát? Kdo z vás to 
má… No pár už takových bylo, ale já jsem osobně nikoho 
takového neviděl. až to jednoho lednového sobotního 
odpoledne, kdy jsem spolu s naší knihovnicí vzal za kliku 
domku v sedmi Chalupách a v kuchyni nás jako vždy 
s úsměvem přivítal stoletý pan Karel Prüher. Pan Prüher 
si nikdy nepotrpěl na oficiality a pokud vím, každého 
vítal se slovy: „říkej mi ty!“. to jsem si pochopitelně 
dovolit nemohl, přece jen jsem o nějaký ten pátek 
mladší (Karlíček, jak mu říkávala má babička, byl její 
spolužák). Zažil toho mnoho, když se narodil, byly naší 
republice necelé 4 roky, zažil tedy první republiku, válku, 
komunismus i současnou demokracii. Já jsem znal pana Prühera už dříve a vím, že dokázal poutavě 
vyprávět o svém životě, o tom, co všechno zažil a navštívil. dokonce byl dvakrát v pokročilém věku 
v americe u příbuzných a spolužačky. dlouhá léta se staral o zvonění na zvon, který původně mívali 
na chalupě, později na zvonici před domem a místní tak věděli, že je poledne nebo že už mají začít myslet 
na odpočinek. dlouhá léta nosil na pohřbech křížek v průvodu. Pokud si pamatujete, před deseti lety 
jste si s ním právě na těchto stránkách mohli přečíst rozhovor. ač s pamětí to dříve bývalo lepší, těší se 
přiměřenému zdraví, a jak sám říká, politiku stále „žere“.   
My panu Karlíčkovi přejeme hodně moc zdraví a štěstí a obdivujeme jeho skromnost. 
Inu, pokora bývá vlastností životem zkušenějších. Mějte se moc dobře pane Prühere.

Martin Toman
starosta

Pan Karlíček
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Dne 19. února 2022 se konal tradiční masopustní průvod startující u hasičské zbrojnice ve 13 hodin. 

Přihlížející si mohli s maskami zatancovat či zazpívat, jak je tomu zvykem. děti se mohly povozit 
na koňském spřežení či se pozdravit se sněhurkou a trpaslíky z pohádkové říše. ale nebojte, kdyby 
se někomu něco stalo, s průvodem jezdila i tradiční PosledNí PoMoC, která vyléčila opět spoustu 
pacientů .  
Chtěli bychom poděkovat všem, kteří se průvodu zúčastnili a vyzvat ostatní na další roky, aby neváhali 
a připojili se do této tradice.

Od prosince loňského roku do 6. ledna 2022 byla pro děti připravena ADVeNTNÍ sTeZKA  
Farským lesem nad místním kostelem. 

terén stezky byl poněkud náročnější. Pokud jste ho chtěli zdolat s kočárkem, tak to bylo téměř 
nemožné. stezky se zúčastnilo dvacet čtyři dětí – krásné „vánoční“ číslo . v průběhu stezky čekalo 
na děti celkem jedenáct zastavení s drobným povídáním o adventních svátcích a zvycích a následně 
měly děti k danému tématu splnit úkol a výsledek zapsat na slosovatelnou kartičku. Pro děti byly 
připraveny dvě varianty úkolů, zelený úkol byl pro menší děti a červený úkol pro děti větší. vyplněné 
kartičky pak děti odevzdávaly do schránky na obecním úřadě a po 6. lednu jsme z nich za dozoru pana 
starosty na úřadě vylosovali šest výherců z obou kategorií. Na ty čekala poukázka do knihkupectví 
a k tomu ještě malá drobnost. Pokud se vám stezka líbila, dejte vědět třeba do knihovny nebo někomu 
z kulturní komise a můžeme vymyslet ještě nějakou další.

Česko zpívá koledy v Rojšíně

Začátek adventu nezačal slavnostním rozsvícením stromu, protože situace byla taková „mohu-
nemohu“ ale do česko zpívá koledy jsme se v komorním obsazení zapojili. tentokrát jsme si 
s chutí zazpívali ne v kapličce, ale venku s rozsvícenými svíčkami.

Ohlédnutí za kulturními akcemi

Adventní stezka

Masopustní průvod

Za kulturní komisi 
Markéta Tanzerová

Růžena Pöschlová

Václav Loucký
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v Železářství pana Martina 
Išky, v Květinové síni Bromélia 
na místě zásilkovny a v kostele 
sv. Michaela archanděla 
ve Křemži. 

Rádi bychom ještě jednou  
touto cestou poděkovali 
za vstřícný přístup majitelům  
či pracovníkům na  
jmenovaných místech.

Na tříkrálovou sbírku můžete 
i nadále přispívat během 
celého roku prostřednictvím 
online koledy, dárcovské 
sMs či darem přes složenku 
nebo převodem na sbírkový 
účet: 66008822/0800, vs 777.  
Podrobné informace najdete 
na stánkách  
www.trikralovasbirka.cz.

a nyní již k výsledkům.  
Kasička na obecním úřadě 
vydala 1.323 Kč, v Železářství  
2.817 Kč, v Bromélii 5.569  Kč 
a v kase v kostele sv. Michaela 
se spočítalo 12.084 Kč. tato 
částka je též z obchůzky 
po Křemži. Koledovalo se také 

letošní rok tříkrálové sbírky se již konal v tradiční podobě tak,  
jak bývá zvykem. Koledníčci se po loňské pauze opět vydali  
k vašim domovům a přinášeli požehnání.  
u všech dveří však zazvonit nelze, a tak jsme věřili,  
že dárci si cestu, jak přispět, najdou. Jednou z možností  
bylo navštívit místo se statickou kasičkou.  
Zde byla nabídka svěcené křídy s kalendářem a cukříkem jako 
poděkování za příspěvek. Kasičky jste mohli vídat  
od 1. ledna do 16. ledna 2022 na obecním úřadě ve Křemži, 

Příspěvky čtenářů Zpravodaje

Tříkrálová sbírka 2022
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v Chlumu – zde kasa paní  
a. Novákové vydala 8.673 Kč, 
ve stupné – příspěvek od dárců 
v kase p. R. Zemanové činil  
4.108 Kč a lhotkou prošli 
koledníci pod vedením  
p. M. Mikešové s výtěžkem  
6.943 Kč. Celkem Křemže a okolí 
přispělo částkou 41.517 Kč. 
Když přidáme výnos z Holubova 
24.364 Kč a Brloha 31.908 Kč je 
konečná částka pro letošní rok 
rekordních 97.364 Kč. upřímné 
a srdečné DěKUJeMe všem 
štědrým dárcům. Je zřejmé, že 
bez dobré vůle vedoucích skupin 
a jejich ochotných koledníčků 
by tato sbírka neměla smysl. 

letos zůstala smutná parta dětí, 
kterou karanténa nepustila 
na koledu do loučeje. děti, 
velké díky i vám a za rok opět 
s radostí vyrazíte. 

I v letošním roce budou 
peníze z této sbírky pomáhat 
v Holubově, Křemži i Brloze 
rodinám, dospělým a dětem 
v tíživé životní situaci, 
zdravotně znevýhodněným. 
letošní vypsané záměry zcela 
jistě pokryjeme a vzhledem 
k požehnanému výsledku se 
na vás obracíme s prosbou 
o zamyšlení, kde ještě mohou 

udělat radost. 

Kdo máte nadšení a chuť 
se zapojit, hledáme krále 
a jejich doprovod (nad 15 let). 
Prosíme, neváhejte se připojit 
a kontaktujte nás.

věříme, že solidarita a ochota 
pomáhat se i nadále neztratí 
a každá koruna bude opět 
pomáhat tam, kde je potřeba.

Také letos paní Čížková krásně sepsala sbírku ve Křemži a okolí, tak ještě připojím Brloh a Rojšín.

statické pokladničky byly v Jednotě a na obecním úřadu, díky za tuto možnost. v Rojšíně koledníci 
obcházeli, jak je zvykem, v sobotu odpoledne. Po Brloze tři králové obcházeli v sobotu a pokračovali 
v neděli. také se koledovalo po mši svaté před kostelem, pan farář týden před sbírkou ohlásil její 
konání a v den sbírky tři krále zapojil do mše. Při svěcení (křídy) byli jeho pomocníky, také přinesli 
dary a na závěr je vyzval, aby zazpívali i v kostele. a kolik se vybralo? v Brloze se vybrala částka 
19 351 Kč a v Rojšíně a u kostela 12.557 Kč, takže celkem 31.908 Kč. velké díKy patří všem  
kdo přispěli! Poděkování patří i koledníčkům a doufám, že příští rok opět budeme koledovat  
a připojí se i Jaronín, kde to pro nemoc letos nevyšlo.

Tříkrálová sbírka

Hezké jaro 

Růžena Pőschlová

Za místní organizátory TKS

Helena Čížková a Alena Nováková
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společnost rozdělují 
různé názory. Někdy 
zásadně, někdy jen tak 
lehce. V poslední době 
to bylo téma „očkování“. 
Přesněji řečeno jedno 
konkrétní očkování. 
Proto si dovoluji vnést 
stručnou historii 
očkování a reakce na ni.

letos to bude 226 let, kdy 
bylo poprvé použito očkování 
na základě systematického 
výzkumu.  vztah mezi 
proděláním nemoci a následnou 
odolností byl však znám daleko 
dříve. Například Thukididés 
ve svých „dějinách války 
peloponeéské“ poznamenal, 
že v době výskytu moru 
v athénách málokdo onemocněl 
podruhé.  určitá forma očkování 
byla známa a používán již 
celá staletí. staří léčitelé si 
všimli, že pokud k nákaze 
pravých neštovic došlo přes 
kůži, onemocnění proběhlo 
jen lehce a člověk byl následně 
proti infekci chráněn. Proto 
v Indii a číně úmyslně prováděli 
nákazu přes drobné ranky 
na kůži pomocí usušené 
neštovičky. občas ale nebyla 
neštovička dost usušená a virus 
nebyl dost oslaben a proběhla 
nákaza se všemi svými 
tragickými následky.  tento 
způsob, zvaný variolace, se 
dostal přes turecko do evropy.

anglický lékař edward Jener 
dvacet let zkoumal a zkoušel, 
než v květnu 1796 naočkoval 
chlapce Jamese Phipse vakcínou 
získanou z kravských neštovic. 
Protože kráva se latinsky řekne 
vacca, používáme dodnes názvy 
vakcína, vakcinace.

dalším pokrokem bylo vyvinutí 
vakcinace proti vzteklině, 

K dějinám očkování

kterou vyvinul louis Pasteur.  
Postupně pak přibývali další 
objevy a vakcíny proti dalším 
nebezpečným nemocem. Žluté 
zimnici, dětské obrně a dalším.

díky očkování se podařilo 
vymýtit nebo radikálně omezit 
takové metly lidstva jako pravé 
neštovice, dětskou obrnu, 
vzteklinu, virovou hepatitdu, 
spalničky a jiné.

Zpočátku se pro očkování 
používal pouze oslabený 
virus, který však občas nebyl 
tak oslabený a v očkovaném 
jedinci vyvolal normální 
onemocnění, nebo vyvolal 
nepřiměřenou reakci obranných 
mechanismů v těle. Proto se 
začal používat také geneticky 
upravený virus, který nebyl 
schopen onemocnění vyvolat. 
Přelomem v očkování je použití 
ne celého oslabeného viru, ale 
jen části jeho dNa, či spíše jen 
jeho mRNa, který nenapadá 
buňky jako útočník, ale naučí 
imunitní systém vyrábět 
protilátky. Mám-li to použít 
vojenskou terminologii, místo 
vyčerpaného nepřítele je do těla 
dopraven instruktor, či poradce. 
tato metoda se sice mohutně 
rozvinula až v souvislosti 
s hledáním očkovací látky proti 
Covidu 19, ale její počátky jsou 
staré již přes třicet let. Kdy se 
tímto způsobem začala zabývat 
biochemička maďarského 
původu Katalin Karikó.  Posun 
nastal při hledání vakcíny 
proti onemocnění saRs 
a MeRs, které bylo vlastně 
příbuzným předchůdcem 
Covidu, ale naštěstí včas 
odezněly. s jejich odezněním 
se výzkum v této oblasti 
„uložil k ledu“, protože se jedná 
o nesmírně drahou záležitost 
a jaksi není ekonomické hledat 
tímto způsobem léky na, v té 
době „marginální“, problém. 
v pandemii Covidu však bylo 
možno na tento výzkum 

navázat a díky tomu se podařilo 
poměrně rychle vyvinout 
účinné očkovací látky.

léčba a prevence se 
pochopitelně nesetkávala 
a nesetkává se všeobecným 
pochopením a souhlasem. vedle 
problémů s tím, že se občas 
místo imunity rozvinula nemoc 
nebo nepřiměřená imunitní 
reakce, se provinily i výrobci 
vakcín. a to dvěma způsoby. 
Prvním byla nedostatečná 
kontrola a zkoušky ve snaze 
uvést produkt co nejrychleji 
na trh. Nejkřiklavějším je případ 
s lékem thalidomid v šedesátých 
letech, který způsoboval 
poškození plodu. Proto se od té 
doby neustále zpřísňuje dohled 
nad klinickými zkouškami 
a výrobním postupem.  
druhým je konkurenční 
boj. Firmy pak vypouští 
nepodložené nebo zveličované 
zprávy, že konkurenční výrobek 
způsobil ty a ty problémy.  
No a když k tomu přidáme 
snahu některých jedinců 
jakkoliv se zviditelnit…

Patrně nikdy se nepodaří 
vyrobit universální lék, 
či vakcínu, která bude 
působit naprosto bezpečně 
a stoprocentně. Každý 
organismus je naprosto 
jedinečný a může  
nepřiměřeně reagovat na jinak 
běžnou látku.  Podstatný je  
však celkový přínos.

Libor Lev

Použité zdroje:

„Nejlepší zbraň proti virům? 
Očkování.“ rozhovor Evy 
Bobůrkové s Ruth Tachezy, 
Vesmír 3/2021

„Od Jennera po Karikó“  
Libor Grubhoffer, Václav 
Grubhoffer, Ladislav Machala, 
Vesmír 5/2021 
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Nadýchaný moučník
Těsto: 2 celá vejce, 
 ¾ hrnku cukru krupice,  
½ hrnku oleje,  
2 hrnky hladké mouky,  
1 prášek do pečiva,  
1 vanilkový cukr,  
1 hrnek mléka,  
2 lžíce kakaa,  
2 lžičky rozpustné kávy

Krém: 700 ml mléka,  
2 vanilkové pudinky,  
cukr podle chuti,  
500 g tvarohu (vaničky),  
rum podle chuti,  
půl másla (125 g)

Poleva: 1 smetana ke šlehání, 
100-150 g čokolády na vaření

suroviny na těsto, kromě kávy 
a kakaa, smícháme dohromady. 
Plech vymažeme, vysypeme 
a vylijeme na něj polovinu 
těsta. do druhé části těsta 
přidáme kakao a kávu a nalijeme 
na světlé těsto. Pečeme při  
180 °C asi 15-20 minut.

Na krém si uvaříme vanilkový 
pudink v mléce, osladíme, 
hned do horkého zašleháme 
máslo a poté přidáme tvaroh 
a rum, znovu našleháme. Krém 
rozetřeme na vychladlé těsto, 
uhladíme a necháme řádně 
ztuhnout.

Na polevu si v horké smetaně 
rozpustíme čokoládu, 
rozmícháme do hladka 
a rozetřeme na krém.

Marta Tomanová

Kávový dezert
100 g cukru,  
2 vejce, špetka soli,  
100 ml oleje, 100 ml mléka,  
1 bílý jogurt (stačí 150 g),  
2 lžíce instantní kávy,  
220 g hladké mouky,  
1 prášek do pečiva

Poleva:  
100 ml smetany ke šlehání a 80 g  
tmavé čokolády

Celá vejce vyšleháme s cukrem 
a solí, přišleháme olej, 
přimícháme mléko a jogurt, 
ve kterém jsme si rozmíchali 
kávu, a nakonec přidáme  
mouku s práškem. Pečeme 
na malém vyšším plechu nebo 
v dortové formě (ø 28 cm) na  
180 °C asi 20-30 minut. Necháme 
vychladnout, celé propícháme 
párátkem a rovnoměrně polijeme 
(nejlépe lžící) kávou, kterou 
si připravíme ze 100 ml horké 
vody a 1lžíce instantní kávy 
(lze i turek bez logru). Nakonec 
na dezert rozetřeme polevu 
(v horké smetaně si rozmícháme 
čokoládu).       

Marta Tomanová

Kremrole
40 dkg hladké 
mouky,  
2 žloutky,1 máslo,  
¼ l šlehačky,  
špetka soli + trubičky,  
na které budeme těsto natáčet

Z mouky, žloutků, másla a soli 
vytvoříme drobenku, do níž 
přidáme smetanu a vytvoříme 
těsto, které necháme nejméně 
hodinu odpočinout v lednici. 
těsto poté vyválíme na tenký 
plát a nakrájíme na pruhy dlouhé 
23 cm a široké 3,5 cm. Proužky 
natáčíme na suché trubičky 
a poté pečeme v předehřáté 
troubě na 180 °C.  upečené 
kremrole vydrží cca týden před 
plněním. Plníme asi jeden den 
před podáváním. 

sníh:  
na 1 bílek 7 dkg cukru  
(na toto množství kremrolí  
je 8–9 bílků)

Z bílků a cukru si ušleháme 
tuhý sníh, který následně 
dáme do rozvařené vodní lázně 
a po opětovném rozvaření ještě 
7 minut šleháme. Kremrole 
naplníme sněhem a necháme 
zaschnou, poté pocukrujeme. 
dobrou chuť! 

Markéta Tanzerová

…a teď něco na zub
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luštění  
s medvědem

v každém čísle Zpravodaje vám přinášíme jeden obrázek (uprostřed křížovky)  
z našeho brložského regionu a vaším úkolem je určit, kde se nachází.  
K tomu si ještě vyluštíte křížovku, jejíž tajenka se též váže k naší obci.  
Pak stačí vše napsat a přinést do knihovny, vhodit do schránky na oÚ  
nebo poslat poštou či e-mailem na adresu knihovna@obecbrloh.cz,  
a to do konce května. Nezapomeňte na zpáteční adresu!

Tentokrát si vyluštěním křížovky doplníte text níže Z HisTORie NAŠÍ OBCe.

Tři úspěšní vylosovaní vyhrají láHeV VÍNA.

tentokrát došlo 9 správných odpovědí, z toho 8 správných. Pan Zdeněk Klouda vylosoval 
následující výherce: paní Růžena Hajduchová, paní Hana Hajduchová a pan Kamil Tyl  
všichni z Brloha. srdečně blahopřejeme! výhra (českokrumlovský karamel od vaška)  
je pro vás připravena v knihovně.

Jak dopadlo luštění z minulého čísla? 
správná odpověď: na obrázku je nápis na lavičce u dubu za pilou

tajenka z křížovky zněla:  1. eleKTRáRKY NA DÍVČÍM KAMeNi 
2. POPRVé 
3. OsVěTleNA

tentokrát se vypravíme 
do minulosti ne až tak vzdálené, 
do doby před 50 lety, tedy 
do roku 1972. a připomeneme 
si zápisem v kronice, jaké dvě 
velké stavby byly v tomto roce 
dokončeny. 

v jarních měsících došlo 
ke konečným úpravám 
………………………………….. 
Buldozerem byl srovnán terén, 
utvořeny záhony a zaseta 
tráva. Budova byla obehnána 
drátěným plotem s podezdívkou. 
Kolem celého objektu byl zřízen 
betonový chodník. vnitřek byl 
moderně vybaven. stavba má 
garáž na požární techniku, 
skladiště, byt pro správce 
zbrojnice, v podkroví pak je 
velká klubovní místnost a jeden 
menší byt. 

dne 28. května za mohutné 
účasti brložských i okolních 
………….., byl objekt slavnostně 
otevřen a předán čsPo v Brloze. 

tak byla úspěšně v tomto roce 
dokončena důležitá stavba, jejíž 
hodnota činí 794 000 Kčs.

Ke konci spěla také druhá 
významná akce pro potřeby 
občanů, mládeže, rekreantů 
a turistů, totiž koupaliště. 
Bylo nutné novým betonovým 
povlakem odstranit prosakování 
vody. Pak se pracovní skupina 
dala do stavby šaten a záchodů. 
okolí bazénu bylo pokryto 
betonovými deskami a přístup 
od cesty vyřešen širokým, 
pohodlným schodištěm. těsně 
vedle stavby sociálního zařízení 
se objevil kiosek, chráněný před 
nepohodou vlnitou střechou 
a vyplněný stolky a židlemi. 
Zepředu a z jedné boční 
strany byl celý objekt oplocen 
drátěným pletivem. Školní 
mládež kolem plotu vysadila 
ozdobné keře. v srpnu bylo 
koupaliště napuštěno a ihned 
přilákalo spousty zájemců nejen 
z Brloha a okolí, ale též z okresů 

od nás značně vzdálených. 
Nikomu nevadila trochu 
…………………………….. všichni 
byli nadšeni čistotou vody 
a romantickou přírodou kolem 
koupaliště. v jednom horkém 
srpnovém odpoledni bylo 
na příjezdové cestě napočteno 
42 osobních aut. starší občané, 
většinou neumějící plavat, 
záviděli mladým tento požitek 
a vzpomínali na své skromné 
mládí, kdy místo lahodné 
osvěžující koupele okusili jen 
koupel ve vlastním potu, když 
se plahočili od rána do noci 
na malých políčkách. Mládež jim 
ukazoval plavecké i skokanské 
umění různých stylů a daleko 
široko se rozléhaly radostné 
výkřiky veselí a radosti ze 
života. 

Hasičská zbrojnice a koupaliště 
– dva velké veřejné problémy – 
byly tedy dokončeny.

Z historie naší obce

Pamětní kniha MNV Brloh
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Kulturní akce
Na Jaro 2022

sobota 9. dubna – od 14:00 hodin – KD Brloh
DěTsKÝ MAŠKARNÍ KARNeVAl

úterý 12. dubna – od 16:00 hodin – Obecní knihovna Brloh
VeliKONOČNÍ TVOŘeNÍ

plstění z ovčí vlny pro starší děti s wendy Bílkovou

čtvrtek 21. dubna – od 18:00 hodin – KiNO BRlOH
PROMÍTáNÍ FOTOGRAFiÍ Z ROJŠÍNA A OKOlÍ 

s PetReM HudIčáKeM z Fotoateliéru seidel

neděle 24. dubna – od 14:00 hodin
eXKURZe DO PŘÍRODNÍ PAMáTKY NA sTRáŽi

s botaničkou terezou Rejnkovou

čtvrtek 28. dubna – od 15:00 hodin – Obecní knihovna Brloh
lOVCi A sBěRAČi – ARCHeOlOGiCKé MUZeJNÍ KUFŘÍKY

interaktivní edukační program pro děti s Mgr. lukášem Faktorem

sobota 30. dubna – 18:00 hodin – u pošty
sTAVěNÍ MáJe 

 čarodějnický lampionový průvod

sobota 7. května – 20:00 hodin – KD Brloh
HAsiČsKá ZáBAVA
hraje kapela PoZoR vIZIta

čtvrtek 12. května – od 20:00 hodin – KiNO BRlOH
generálka pro důchodce DOKTOR V DOMě

pátek 13. května – od 20:00 hodin – KiNO BRlOH
premiéra divadelní hry DOKTOR V DOMě

hraje místní ochotnická jednota; případné reprízy v úterý a v pátek během května

sobota 14. května – od 14:00 hodin – KD Brloh
seTKáNÍ s DŮCHODCi

k poslechu a tanci hraje K-CluB ze Křemže

neděle 15. května – od 15:00 hodin 
NeBOJTe se NiC ČARODěJNiC

divadlo pro děti hraje divadelní soubor z Hořic na Šumavě

čtvrtek 15. května – od 18:00 hodin – 9. třída ZŠ BRlOH
KOMeTY, PODiVUHODNá TělesA
přednáší p. Ing. Bc. Miloš tichý z observatoře Kleť


